
 

ACTA NÚM. 03/2020
Expt. PLN/2020/03.

 
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 22 DE JUNY DE 2020.

 
Data: 22 de juny de 2020. 
Horari: Inici a les 20:00 h i acabament a les 24:00 h. 
Lloc: Sala de sessions.
 
A les 20:00 hores del dia vint-i-dos de juny de dos mil vint, es reuneix a la Sala de Sessions de la Casa  
Consistorial el Ple de la Corporació Municipal de la Vila d’Alcarràs constituïda excepcionalment a la Sala 
d’actes del Centre Cultural Municipal, presidida pel Sr. Alcalde-President Sr. Manel Ezquerra Tomàs, amb 
l’assistència dels regidors que es relacionen seguidament, i la del Secretari Sr. Pere Biedma Agüera, que 
certifica. 

ASSISTENTS: 
 

Alcalde-President:
Sr. Manel Ezquerra i Tomàs (SA).

Regidor-Tinent d’Alcalde:
Sr. Jordi Janés Girós (JXCAT).

Secretari
Sr. Pere Biedma i Agüera.

Tresorera
Sra. Elena Bergés Martín

Regidors/es:

Sra. Ester Ibars Vitores (JXCAT)
Sr. Gerard Companys Pujol (JXCAT).
Sr. Agustí Camarasa Pelegrí (JXCAT)
Sra. Dolors Gòdia i Serra (SA)
Sr. Josep Sicart Arbonès (SA).
Sr. Santi Pelegrí Cortijo (ERC).
Sr. Santi Ribes Dolcet (ERC).
Sra. Marta Morreres Gòdia (ERC).
Sr. Jordi Castany Camí (ERC).
Sra. Laia Sisó Sanjuan (ERC).
Sra. Gemma Escar Paris (PSC).

Grups polítics municipals:

Esquerra Republicana de Catalunya (ERC).
Junts per Alcarràs (JXCAT)..
Agrupació Electoral Sempre Alcarràs (SA).
Partit dels Socialistes de Catalunya (PSC)

 
 
ABSÈNCIES: 
 
 
Es donen les absències excusades dels regidors i regidores següents:  No consten.

Igualment es dona l’absència durant total la sessió de la Interventora Sra. Ester Abellana Mogues,

 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
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Per Real Decret 537/2020, de 20 de maig s’estableix que el dia 4 de juny de 2020 s’aixeca la suspensió 
dels terminis procedimentals, que s’havien suspès pel Decret d’aprovació de l’Estat d’Alarma per la crisi 
sanitària del Covid-19. Conseqüentment comencen a desenvolupar-se novament les sessions ordinàries i 
extraordinaris del ple  municipals.

L’article 85 del Reglament d’Organització i Funcionament dels Ens Locals possibilita que, en supòsits de 
força major i per Decret de l’Alcaldia prèviament notificat, es pugui celebrar les sessions plenàries en llocs 
oficials diferents de la sala de sessions de la Casa Consistorial.  Per acord del Ple del dia .... s’habilitava la 
sala del  Centre Cultural  Municipal  “lo Casino” com a Sala d’Actes de la Casa Consistorial  per tal  de 
celebrar sessions que precisessin preservar la seguretat  dels assistents.   Als efectes de preservar el  
distanciament requerit per la normativa reguladora de l’estat d’alarma decretat per l’Estat i d’emergència 
decretat per la Generalitat de Catalunya i per l’Ajuntament en relació amb la pandèmia.

En virtut de l’establert en la Disposició Addicional Tercera del Decret Llei 7/2020, de 17 de març, de mesures 
urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus sanitaris, de transparència, de 
transport públic i en matèria tributària i econòmica,  i la Resolució PDA/739/2020, de 15 de març, per la que 
es dona publicitat a la Instrucció 3/20.20, sobre mesures preventives de protecció i organitzatives d’aplicació al 
servei de l’Administració de la Generalitat de Catalunya amb motiu del coronavirus SARS-cov-2. La sessió 
s’emetrà per mitjans telemàtics usant la emissió habitual de televisió en directe des de la seu electrònica 
municipal. 

A tal efecte es celebra a la seu del Centre Cultural Municipal la sessió extraordinària del Ple municipal,  
prèvia convocatòria i publicitat efectuada amb l’antelació i forma reglamentària, amb quòrum d’assistència 
suficient. 

Es motiva la sessió extraordinària per tal de poder completar l’apartat de precs i preguntes del darrer Ple 
ordinari celebrat el dia 11 de juny de 2020 finalitzat a les 24:00 h. i comunicar els decrets d’aprovació de 
liquidacions del pressupost de 2019 i de modificacions del pressupost de 2020. 

Oberta  la  sessió extraordinària  i  declarada pública  per  la   Presidència,  seguidament  es  procedeix  a 
conèixer els assumptes inclosos a l’Ordre del dia.

ORDRE DEL DIA: 
 

A) PART DE CONTROL

 
1.-    Expedient 755/2020.  COMUNICACIÓ DE DECRET DE L’APROVACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ DEL   
PRESSUPOST DE 2019.

Per l’Alcaldia en compliment de l’establert a l’art.191 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals, aprovat per R.D.L. 2/2004, de 5 de març, es comunica al Ple que per Decret de l’Alcaldia núm. 484 
del dia 15/06/2020, es va dictar resolució aprovatòria de la liquidació de l’exercici pressupostari de 2019, 
del contingut següent:

“ANTECEDENTS:

Primer.- Vist l'expedient de Liquidació del Pressupost General del 2019, formulada per la Intervenció en 
compliment del que es disposa en l'article 89 del Reial Decret 500/1990 de 20 d'abril.

Segon.- Vist que va ser emès informe d'Intervenció, de conformitat amb l'article 191.3 del Text Refós de la 
Llei d'Hisendes Locals aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març. Que dona els resultats 
del resum següent:

-Resultat pressupostari ajustat de 589.437,33 €.
-Resultat del Romanent de Tresoreria ajustat de 434.673,48- Euros,  descomptats els saldos de dubtós 
cobrament, dels quals 103.930,06 € es troben afectats a despeses amb finançament afectat, restant un 
Romanent de Tresoreria per a Despeses Generals de 330.743,42 €. 
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Tercer.- Després de l’elaboració d’un estat comprensiu de les operacions de la Liquidació del Pressupost 
que  han  d’incorporar-se  al  pressupost  immediat  següent,  dins  del  seguiment  dels  projectes  amb 
finançament afectat, i que ascendeix a la quantitat total de 129.974,11 ,- euros.

De conformitat amb el que es disposa en els esmentats articles, per la  present,

Quart.- Vist l’Informe d'Avaluació del Compliment de l'Objectiu d'Estabilitat Pressupostària i de la Regla de 
Despesa, lliurat per la Intervenció.

De conformitat amb l'article 191.3 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat per 
Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i amb l'article 90.1 del Reial decret 500/1990, sobre matèria 
pressupostària.

RESOLC

PRIMER.- Aprovar la següent liquidació del Pressupost General de 2019, amb els resultats següents:

A) Resultat Pressupostari:

B) Romanent de Tresoreria:

CONCEPTE Subtotal Total
1. (+) DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FI D’EXERCICI 3.367.001,83

Del Pressupost d’Ingressos. Ppt. Corrent 1.491.583,49
Del Pressupost d’Ingressos. Ppt. Tancat 1.832.052,05
D’altres operacions no pressupostàries 43.366,29

2. (-) CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FI D’EXERCICI 2.347.949,81
Del Pressupost de Despeses. Ppt. Corrent 951.175,88
Del Pressupost de Despeses. Ppt. Tancat 29.512,04
D’altres operacions no pressupostàries 1.367.261,89

3. PARTIDES PENDENTS APLICACIÓ 1.083,60
(-) Cobraments efectuats pendents aplicació 0,00
(+) Pagaments efectuats pendents aplicació 1.083,60

4. (+) FONS LÍQUIDS EN LA TRESORERIA A FI D’EXERCICI 511.303,82

ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL 1.531.439,44
5. SALDOS DE DUBTÓS COBRAMENT 1.096.765,96

ROMANENT DE TRESORERIA AJUSTAT 434.673,48
6. ROMANENT TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇ. AFECTAT 103.930,06

ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES GENERALS 330.743,42

C) Incorporació de Romanents.

3

CONCEPTE Import
1. (+) DRETS RECONEGUTS NETS 9.390.835,05
2. (-) OBLIGACIONS RECONEGUDES NETES 9.022.941,69

RESULTAT PRESSUPOSTARI DE L’EXERCICI 367.893,36
3. (+) Crèdits finançats amb romanent general 141.397,21
4. (+) Desviacions de finançament negatiu 310.631,24
5. (-) Desviacions de finançament positiu 230.484,48

RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT 589.437,33
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Després de l’elaboració d’un estat comprensiu de les operacions de la Liquidació del Pressupost que han 
d’incorporar-se  al  pressupost  immediat  següent,  dins  del  seguiment  dels  projectes  amb finançament 
afectat, i que ascendeix a la quantitat total de 129.974,11 €, cal especificar que el seu finançament queda 
distribuït de la següent manera:

1. Romanent de tresoreria afectat a despeses amb finançament afectat : 59.976,19 € 
(per romanent afectat a despeses que tenen un finançament aliè específic).
2. A càrrec del Romanent de tresoreria per despeses generals: 42.924,56 € (per les 
despeses incorporades finançades amb aportació municipal).
3. A càrrec de compromisos ferms d’aportacions afectats a determinats romanents: 
27.073,36 €.  

D’aquesta manera de l’esmentada Liquidació del Pressupost es dedueix el següent Romanent disponible:

CONCEPTE Import
Romanent de tresoreria total 1.531.439,44
Saldos de dubtós cobrament (-) 1.096.765,96
Romanent de tresoreria afectat a despeses amb finançament afectat (-) 59.976,19
Romanent de tresoreria afectat per excessos de finançament (-) 43.953,87
Romanent de tresoreria per a despeses generals 330.743,42
Contrets pendents d’aplicar a pressupost (compte 413) (-) 156.377,10
Devolucions d’ingressos pendents de pagament (compte 418) (-) 291,08
Romanent disponible ajustat 174.075,24
Quantitat  utilitzada  a  càrrec  del  romanent  de  tresoreria  per  despeses  generals  (per 
projectes amb finançament afectat) (-)

42.924,56

ROMANENT DISPONIBLE 131.150,68 €

D) Resultats dels objectius d’Estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera.

D.1. Regla de la Despesa.

La liquidació NO COMPLEIX AMB LA REGLA DE LA DESPESA,  resulta un excés de 420.579,95 €. 
segons el següent:
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Màxim possible 7.398.457,01 -420.579,95 Excés S/Respecte rendició a MINHAP.

Màxim possible 7.312.778,25 -506.258,71 Excés S/Respecte informe intervenció.

Conseqüentment l’Ajuntament haurà d’aprovar un Pla Econòmic Financer per tal d’ajustar el compliment 
de l’objectiu de Regla de la Despesa en un termini de 2 anys (2020 i 2021).

D.2. Capacitat de Finançament.

La liquidació COMPLEIX EL PRINCIPI D’ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA, quantificant-se una capacitat 
de finançament per import de 207.085,56 €.
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Com es  desprèn  del  quadre  anterior,  les  previsions  d’ingressos  no  financers  (capítols  ú  a  set)  són 
superiors a les despeses no financeres executades, en termes de comptabilitat  nacional, generant un 
superàvit o capacitat de finançament de 207.085,56 €.

La  liquidació  objecte  d’estudi  ASSOLEIX  L’OBJECTIU D’ESTABILITAT PRESSUPOSTARIA d’acord  a 
l’article 11.4 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27/4 d’Estabilitat Pressupostaria i Sostenibilitat financera.

D.3. Respecte al límit d’endeutament i estalvi net.

Respecte a la liquidació d’aquest exercici:

1. L’ESTALVI NET, calculat segons estableix l’article 53 del RDL 2/2004, text refós de la Llei reguladora de 
les Hisendes Locals, es situa en un import positiu de 1.010.517,01 €, COMPLINT AMB LA LIMITACIÓ 
LEGAL de no ésser negatiu. 

2. LA RÀTIO DEL DEUTE VIU es situa en un 46,37%, en conseqüència NO SUPERA EL LÍMIT DEL 110% 
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recollit a l’esmentat RDL 2/2004, ni el del 75%, que la Llei de Pressupostos per a 2013 estableix com a 
límit per a la necessitat d’autorització prèvia per a la concertació de noves operacions. 

Les dades de l’endeutament segons la liquidació de l’exercici són:

DEUTE VIU 31/12/2019

ESTALVI NET

D.4. Respecte a la Morositat i compliment del Període mig de pagaments.

NO  es  compleix  el  principi  de  sostenibilitat  del  deute  comercial  donat  que  en  el  QUART 
TRIMESTRE DE 2019 es superava el termini màxim previst en la normativa sobre morositat, 
segons estableix l'esmentada Llei en l'article 4 sobre principi de sostenibilitat financera de la 
L.O. 2/2012, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera.

Codi de Entitat Entitat
Rato d’Operacions 

Pagades
Rati d’Operacions 

Pendents de Pagament
Període Mig de 

Pagament 4 Trimestre

09-25-011-AA-000 Alcarràs 36,79 35,34 36,45

SEGON.-  Donar compte al Ple de la Corporació en la primera sessió que aquest celebri, d'acord amb 
quant estableixen els articles 193.4 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat 
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per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i 90.2 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril.

TERCER.- Ordenar la remissió de còpia d'aquesta Liquidació als òrgans competents, tant de la Delegació 
d'Hisenda com de la Comunitat Autònoma, i això abans de concloure el mes de març de l'exercici següent 
al qual correspongui.

QUART.- Donat que de l’Avaluació del Compliment de l'Objectiu d'Estabilitat Pressupostària i de la regla 
de despesa es determina que no es compleix amb el principi d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat  
financera per causa de l’incompliment de la Regla de la Depesa, establir que s’haurà d'elaborar el Pla 
Econòmic-financer per la Intervenció, segons estableix l'article 21 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, 
d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, per tal que possibiliti el compliment dels objectius de 
la regla de la despesa en el termini de 2020 i 2021.

El PEF s’haurà de formular en el termini d’un mes des de la constatació de l’incompliment i aprovat pel Ple 
en el termini de 2 mesos.

CINQUÈ.- Donat que la liquidació pressupostària es situa en superàvit, de conformitat amb l'article 32 Llei 
Orgànica  2/2012,  de  27  d'abril,  d'Estabilitat  Pressupostària  i  Sostenibilitat  Financera,  es  procedirà  a 
destinar dit  superàvit  a reduir l'endeutament net o a les despeses financerament sostenibles o d’altra 
índole segons es pugui determinar per la normativa estatal.”

El Ple es dona per comunicat.

2.- Expedient 217/2020. COMUNICACIÓ DE DECRET DE L’ALCALDIA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 
2/2020.

Per l’Alcaldia en compliment de l’establert a l’art.168 i 172 i ss. del Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes  locals,  aprovat  per  R.D.L.  2/2004,  de  5  de  març,  d’acord  amb  les  Bases  d’Execució  del 
Pressupost de 2020 (prorrogat del 2019), es comunica al Ple que per Decret de l’Alcaldia núm. 152 del dia 
19/02/2020, es va aprovar la modificació del pressupost 2/2020, del contingut següent:

DECRET D'ALCALDIA

Decret núm. 2020/152, del 19/02/2020.

ANTECEDENTS:

Atès  que  l’Ajuntament  d’Alcarràs  representa  i  participa  de  la  iniciativa  promoguda  pels  Ajuntaments 
d’Alcarràs, Albatàrrec, Almenar, Montoliu de Lleida, Seròs, Soses, Sudanell i Torres de Segre, que sota el 
nom BIOLAB BAIX SEGRE, té l’objectiu de desenvolupar una estructura territorial d’innovació oberta i 
col·laborativa d’abast supramunicipal capaç d’identificar i executar tot un conjunt d’iniciatives i projectes 
innovadors necessaris per materialitzar la transició del model econòmic actual del territori cap a un model 
basat en el model de bioeconomia circular sostenible, com a generador d’un model de desenvolupament 
local sostenible.

I  de conformitat  amb el  que estableix  els articles 179.2 del  Text Refós de la Llei  Reguladora de les 
Hisendes  Locals,  aprovat  pel  Reial  decret  Legislatiu  2/2004,  de  5  de  març  i  40.3  del  Reial  decret 
500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I, del Títol VI, de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, Reguladora de les Hisendes Locals,  

RESOLC

PRIMER. Aprovar l'expedient de modificació de crèdits 2/2020,  núm. 217/2020, 

A) En la modalitat de transferència de crèdit entre partides del mateix programa i capítol 2, amb el 
següent detall: 

Partides que disminueixen: 
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ORGÀNICA PROGRAMA ECONÒMICA CONCEPTE
PRESSUPOST 
INICIAL

DISMINUCIÓ
PRESSUPOS
T DEFINITIU

400 4311 2260207 PUBLICITAT I PROPAGANDA FIRES 8.000,00 € -7.500,00 € 500,00 €

 

Partides que incrementen: 

ORGÀNICA PROGRAMA ECÒNÒMICA CONCEPTE PRESSUPOST 
INICIAL AUGMENT PRESSUPOST 

DEFINITIU

390 430 2269972

ACTIVITATS FOMENT DEL 
COMERÇ INDUSTRIA 5.000,00 € +7.500,00 €  12.500€

 

B) En la modalitat de  majors ingressos per subvencions atorgades, amb el següent detall:

Partides d’ingressos que augmenten:

 ORGÀNICA ECONÒMICA CONCEPTE
PRESSUPOST 
INICIAL

DISMINUCIÓ
PRESSUPOST 
DEFINITIU

390 4511904
MAJORS INGRESSOS PER SUBVENCIÓ SOC 
BIOVALOR AODL 0 € +49.654,40 € 49.654,40 €

 

Partides de despeses que augmenten:

 ORGÀNICA PROGRAMA ECÒNÒMICA CONCEPTE
PRESSUPOST 
INICIAL

AUGMENT
PRESSUPOST 
DEFINITIU

390 430 2269972

ACTIVITATS FOMENT DEL COMERÇ 
INDUSTRIA 

12.500,00 € +49.654,40 €  62.154,40€

 
  
SEGON. Donar compte al Ple de la Corporació de la resolució en la primera sessió ordinària que aquest  
celebri, de conformitat amb l'establert en l'article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, i 
remetre còpia del mateix a l'Administració de l'Estat i a la Comunitat Autònoma.
 
TERCER. Contra la seva aprovació, en virtut del que es disposa en l'article 113 de la Llei 7/1985, de 2 
d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, els interessats podran interposar directament recurs 
contenciós-administratiu en la forma i terminis establerts en els articles 25 a 43 de la Llei 29/1998, de 13 
de juliol, Reguladora d'aquesta Jurisdicció.”
 
El Ple es dona per comunicat.

3.- Expedient 564/2020. COMUNICACIÓ DE DECRET DE L’ALCALDIA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 
3/2020.

Per l’Alcaldia en compliment de l’establert a l’art.168 i 172 i ss. del Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes  locals,  aprovat  per  R.D.L.  2/2004,  de  5  de  març,  d’acord  amb  les  Bases  d’Execució  del 
Pressupost de 2020 (prorrogat del 2019), es comunica al Ple que per Decret de l’Alcaldia núm. 441 del dia 
03/06/2020, es va aprovar la modificació del pressupost 3/2020, del contingut següent:

DECRET D'ALCALDIA

Decret núm. 2020/441, del 03/06/2020.
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ANTECEDENTS:

S’ ha fet un estudi de la despesa per aquest exercici 2020 i atenent les necessitats econòmiques i comptables 
actuals ,  es necessària l’ adequació de la situació econòmica  per a que reflecteixi la realitat .  Això és: 
transferir crèdit entre partides en aquest cas,  que conserven la mateixa econòmica i la mateixa àrea de 
despesa. 

Vist l'informe de Secretaria sobre la Legislació aplicable i el procediment a seguir, i l'informe d'Intervenció 
155/2019, i de conformitat amb el que estableix els articles 179.2 del Text Refós de la Llei Reguladora de 
les Hisendes Locals, aprovat pel Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març i  40.3 del Reial decret 
500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I, del Títol VI, de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, 

 

RESOLC

 

PRIMER. Aprovar l'expedient de modificació de crèdits 3/2020, 

A)- En la modalitat de transferència de crèdit dins la mateixa orgànica i  àrea de despesa.

A-1) - Es tracta de traspassar l’ import de la partida de l’arrendament financer del vehicle Guarda Rural , 
per l’ adquisició del mateix segons el seu valor residual, amb el següent detall: 

 

Partida que disminueix: 

PARTIDA PRESSUPOSTÀRIA CONCEPTE Inicial Modific. Definitiu

360 410 20404 Arrendament vehicle guarda rural 6.991,08 -3.500,00 3.491,08

TOTAL 6.991,08 -3.500,00 3.491,08

Partida que incrementa: 

PARTIDA PRESSUPOSTÀRIA CONCEPTE Inicial Modific. Definitiu

360 410 3242001 Adquisició vehicle guarda rural 0 3.500,00 3.500,00

TOTAL 0 3.500,00 3.500,00

A-2) - Es tracta de donar de baixa la partida de servei extern de neteja viaria, donat què aquestes tasques 
s’han assumit com a pròpies per aquest exercici 2020.

Partides que disminueixen:

PARTIDA PRESSUPOSTÀRIA CONCEPTE IMPORT

150 163 2279910 Servei Extern neteja viaria
181.000,00 103,000,00

78.000,00

TOTAL
181.000,00

103.000,00 78.000,00

Partides que incrementen:
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PARTIDA PRESSUPOSTÀRIA CONCEPTE

Inicial Modif.

IMPORT

150 163 1300017 Neteja viaria. Personal laboral fix
0

66.000 € 66.000 €

150 163 1300114 Neteja viaria. Hores Extres laboral fix
0

2.500 € 2.500 €

150 163 1310024 Neteja viaria. Personal laboral
0

21.000 € 21.000 €

150 163 1600030 Neteja viaria. Seguretat Social
0

10.500 € 10.500 €

150 163 21405
Neteja viaria. Reparació maquinaria i conservació 
utillatge

0
500 € 500 €

150 163 2210308 Neteja viaria. Combustibles i carburants
0

1.000 € 1.000 €

150 163 2210409 Neteja viaria. Vestuari brigada
0

1.000 € 1.000 €

150 163 2219956 Neteja viaria. Altres subministraments
0

1.000 € 1.000 €

TOTAL
0 103.000 €. 

 103.000 €

B)-  En la modalitat de Majors Ingressos 

Es tracta de suplementar la partida de despeses referida a Reparacions del parquet  del Poliesportiu 
Municipal, amb l’ ingrés per part de l’ Assegurança que cobreix aquest sinistre.

Suplement: Increment partida.

PARTIDA PRESSUPOSTÀRIA 
DESPESES 

CONCEPTE

Inicial Modif.

IMPORT

354 342 21221 Pavelló – Reparacions, manteniment i conservació
9.000,00 19.171,12

28.171.12

TOTAL
9.000,00 19.171,12

28.171,12

Majors Ingressos:

PARTIDA PRESSUPOSTÀRIA 
INGRESSOS

CONCEPTE IMPORT

354 39800 Pavelló – Indemnitzacions d’ assegurances no de vida 19.171,12 €

TOTAL 19.171,12 €

SEGON. Donar compte al Ple de la Corporació de la resolució en la primera sessió ordinària que aquest 
celebri, de conformitat amb l'establert en l'article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, i 
remetre còpia del mateix a l'Administració de l'Estat i a la Comunitat Autònoma.

TERCER. Contra la seva aprovació, en virtut del que es disposa en l'article 113 de la Llei 7/1985, de 2 
d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, els interessats podran interposar directament recurs 
contenciós-administratiu en la forma i terminis establerts en els articles 25 a 43 de la Llei 29/1998, de 13 
de juliol, Reguladora d'aquesta Jurisdicció.

El Ple es dona per comunicat.

4.- Expedient 736/2020. COMUNICACIÓ DE DECRET DE L’ALCALDIA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 
4/2020.

Per l’Alcaldia en compliment de l’establert a l’art.168 i 172 i ss. del Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes  locals,  aprovat  per  R.D.L.  2/2004,  de  5  de  març,  d’acord  amb  les  Bases  d’Execució  del 
Pressupost de 2020 (prorrogat del 2019), es comunica al Ple que per Decret de l’Alcaldia núm. 464 del dia 
08/06/2020, es va aprovar la modificació del pressupost 4/2020, del contingut següent:

DECRET D'ALCALDIA
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Decret núm. 2020/464, del 08/06/2020.

ANTECEDENTS:

Amb motiu de la incidència en la nostra societat per causa de la pandèmia sanitària que estem vivint ,  
coneguda com a Covid-19, ha estat necessari habilitar partides de despeses que s’ han inclòs dins d’ una 
mateixa orgànica unificar tota  la despesa del Covid-19 . En aquest cas i en el nostre municipi, es concreta 
en la Org. 211.  Així mateix, aquesta despesa s’ ha vinculat com a finançament afectat a les subvencions 
atorgades per part de la Diputació de Lleida.

Per altra banda, s’ habiliten partides de despeses de Personal finançades amb la Subvenció atorgada per 
part del SOC – Campanya Agrària 2020.

Vist l'informe de Secretaria sobre la Legislació aplicable i el procediment a seguir, i l'informe d'Intervenció 
155/2019, i de conformitat amb el que estableix els articles 179.2 del Text Refós de la Llei Reguladora de 
les Hisendes Locals, aprovat pel Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març i  40.3 del Reial decret 
500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I, del Títol VI, de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, 

 

RESOLC

 

PRIMER.  Aprovar l'expedient de modificació de crèdits  -MC - 4/2020- Finançament Afectat – següent:

a)  Generació Ingressos per subvencions amb motiu de l’ emergència sanitària COVID-19: 

  1- Ptdes. Despeses habilitades -  Org. 211. Covid-19 

Org. Area Econòmica Concepte Import

211 312 131.00.26 Encarregat Allotjament - propi 8.574,56

211 312 160.00.32 Seg. Soc. Encarregat Allotjament- propi 2.725,60

211 311 221.00.28 servei actual ordinari. - Llum 4.000,00

211 311 221.01.26 servei actual ordinari. - Aigua 33,00

211 312 221.04.10 EPI -  Roba de protecció 2.000,00

211 312 221.05.11 Subministrament d' aliments al personal reclòs  i aïllat  a l' Allotjament 33.750,00

211 312 221.06.03 EPI – Mascaretes, termòmetres, ulleres , guants-Personal Allotjament 5.700,00

211 312 221.10.13 Productes neteja i acondicionament allotjament 1.000,00

211 162 221.99.56 Productes Desinfectants  NETEJA VIÀRIA 15.000,00

211 312 221.99.24 Llençols /mantes/ coixins /matalassos- habituallament ALLOTJAMENT 5.000,00

211 162 227.00.14  recollida MATERIALS I BROSSA diària, EMPRESA EXTERNA 1.000,00

211 311 227.00.15 Servei extern de bugaderia EMPRESA EXTERNA - 1.000,00

211 311 227.00.23 1 Neteja  Allotjaments /  - EMPRESA EXTERNA 15.000,00

211 231 227.01.10 Entrega aliments covid-19- - EMPRESA EXTERNA 5.000,00

211 132 227.01.17 Servei de control i seguretat 15.000,00

211 312 212.28 Conservació i manteniment allotjament - 7.000,00

211 920 226.99.99 ALTRES DESPESES DIVERSES - COVID-19 13.423,37

SUMA 135.206,53

  

 2- Ptdes. Ingressos habilitades – Org. 211. Còvid-19

Org Econòmica Concepte Import
211 461.20.15 DLL- DIPUTACIO DE LLEIDA -  PLA DE XOC 84.206,53
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211 461.20.16 DLL- DIPUTACIO DE LLEIDA -  REP. SALUT 50.000,00

211 48.20.00 APORTACIÓ ENTITATS SOCIO-CULTURALS       1.000,00

SUMA 135.206,53

b) Generació Ingressos per subvenció  SOC – CAMPANYA AGRARIA 2020

 1- Ptdes.  Despeses habilitades 

Org. Area Econòmica Concepte Import
360 241 1310022 SOC-  CAMPANYA AGRARIA 2020-PERSONAL LAB. TEMPORAL 63.547,92
360 241 1600028 SOC-  CAMPANYA AGRARIA 2020- SEG. SOCIAL  30.947,12
360 241 1620023 SOC - CAMPANYA AGRARIA 2020 - FORMACIÓ 1.790,40

SUMA 96.285,44

 2- Partides Ingressos habilitades : 

Org Econòmica Concepte Import

360 451.20.03 SOC- CAMPANYA AGRARIA  - SUBVENCIÓ 2020 96.285,44

SUMA 96.285,44

SEGON. Donar compte al Ple de la Corporació de la resolució en la primera sessió ordinària que aquest 
celebri, de conformitat amb l'establert en l'article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, i 
remetre còpia del mateix a l'Administració de l'Estat i a la Comunitat Autònoma.

TERCER. Contra la seva aprovació, en virtut del que es disposa en l'article 113 de la Llei 7/1985, de 2 
d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, els interessats podran interposar directament recurs 
contenciós-administratiu en la forma i terminis establerts en els articles 25 a 43 de la Llei 29/1998, de 13 
de juliol, Reguladora d'aquesta Jurisdicció.

El Ple es dona per comunicat.

B) PART DE PRECS I PREGUNTES.

5.- PRECS I PREGUNTES DELS GRUPS MUNICIPALS.  
 
Es dona comptes dels precs i preguntes, així com les respostes que, en extracte, s’han formulat.

Primer.- Precs del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escar.

Formula les següents:

1ª Pregunta. Sembla coherent, si estem més bei si finalitza l’estat d’alarma, que hagi hagut algun canvi en 
les previsions de festes, respecte a les piscines o les celebracions com la de St. Joan, s’ha pensat algun 
canvi ?.

L’Alcalde Sr. Manel Ezquerra respon que els canvis d’avui no serveixen per demà, no es pot preveure el 
densenvolupament de la pandèmia, igual tenim alguna sorpresa, recorda que les tres comarques d’Osca 
confrontants amb Lleida han tornat a la fase 2, estem molt aprop, per això s’ha d’estar amb la màxima 
implicació i responsabilitat, recordar que cal distanciament, mascaretes i rentat de mans. El virus sembla 
que perd força amb l’escalfor però cal estar alerta.

La regidora delegada d’esports Sra. Ester Ibars informa que no hi ha moltes modificacions, continuem 
igual en la programació de les estades, però per les piscines estem preparant un pla d’actuació a l’espera 
si es flexibilitzen les condicions pel la Generalitat. 

El regidor delegat de festes Sr. Gerard Companys les festes es programen, però seran més simbòliques 
com la de St. Joan, no es faran grans fogueres sinó la utilització de les xarxes socials, no es farà coques  
ni festes. Per la festa major es preveu l’oci nocturn però sota les normes que es dictin per la Generalitat, 
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especialment s’estudiaran plans especials per les Penyes en recintes oberts i grans, fugint dels tancats. 

Segon.- Precs i preguntes del grup municipal del ERC del regidor Sr. Santi Pelegrí.

Agraeix a l’Alcalde i  equip de govern la celebració d’aquest ple extraordinari  per finalitzar els precs i 
preguntes pendents de la darrera sessió ordinària que han demanat en xarxes socials des de el seu grup 
municipal.

1r. Prec.- Demana el detall de la liquidació del pressupost i saber l’estat dels comptes, preguntant quan es 
farà la Comissió Especial de Comptes.

2 a. Pregunta.- A l’apartat a) de la comunicació 4/2020 del pressupost, veu que alguns números grinyolen, 
algunes partides estan sobrevalorades (aliments, productes de neteja, etc, servei de control i seguretat. 
Especialment perquè les despeses efectuades pel Covid19 fins ara són del voltant de 10 mil euros.

L’Alcalde  Sr.  Manel  Ezquerra  comenta  que  ha  convocat  el  ple  extraordinari,  a  més  de  fer  les 
comunicacions de pressupostàries, per que creu en la democràcia. Recorda que a la legislatura passada, 
quan estaven a la oposició, es van aixecar dos sessions plenàries perquè s’arribava a les 24 h. i en una  
especialment l’anterior alcalde li va tallar la seva intervenció. No volia pagar amb la mateixa moneda i per 
això s’ha ordenat els precs i preguntes per democràcia i transparència.

Sobre les dades de la comissió especial de comptes es convocarà reglamentàriament i respecte a la 
modificació pressupostària del Covid19 recorda que es va redactar una memòria valorada per preveure la 
màxima  ocupació  i  despesa,  les  execucions  han  estat  per  tal  de  procurar  estalvis,  per  exemple  la 
vigilància sol es fa de nit i els aliments els fem nosaltres amb el cuiner de l’escola bressol, si no es gasta 
tot farem un favor a la despesa pública, considera que hem donat un exemple de previsió i si no cal no es 
gastarà més.

El  Tinent  d’Alcalde  Sr.  Jordi  Janés  recorda  que  s’han  obert  els  parcs  infantils,  fent  una  especial 
desinfecció. Informa que es va fer un pla d’actuació que ha servit per obrir el centre d’atenció als positius 
de la Manreana a Juneda, que hem cedit dos dels encarregats de la campanya agrària aportats pel SOC 
al Departament de sanitat per poder obrir aquest centre. En definitiva estem ajudant a tots els implicats 
amb  recursos  propis,  les  previsions  efectuades  pera  per  cobrir  els  serveis  mínims.  Vol  felicitar  als 
encarregats de la campanya agrària que han respòs molt positivament. Respecte al material de protecció 
s’han comprat les mascaretes, gel i altres que han estat necessaris. 

L’Alcalde  informa  que  els  dos  encarregats  s’han  cedit  per  10  dies  per  tal  aplicar  els  protocols  que 
nosaltres aplicaven als allotjaments. També vol ressaltar la tasca que fa l’encarregat que van contractar 
per controlar  l’espai  de confinament del  Saladar,  una persona que domina idiomes i  té una formació 
sanitària  bàsica,  aquesta  persona  es  complementaria  amb  els  encarregats  del  SOC  i  el  servei  de 
vigilància. 

La regidora Sra. Ester Ibars indica que les modificacions del pressupost són previsions a màxims, si no es 
reconeix no s’utilitzarà la subvenció, però recordar que queda molta campanya.

Tercer.- Precs i preguntes del grup municipal del ERC del regidor Sr. Jordi Castany.

Voldria acabar les preguntes que realitzava al ple passat respecte al Futbol Club Alcarràs:

1 a. Prec.- Respecte a la nota de premsa en la que es va dir la inversió que es va realitzar al camp de  
gespa,  vestuaris  i  bar,  vol  recordar que no solament  l’usa el  Club sinó també l’Escola de futbol  que 
comparteix totes les instal·lacions i a més són molts més, al voltant de 240 alumnes. Per tant no és una 
inversió exclusiva pel Club de Futbol. 

2 a.- Pregunta.- Les despeses del projecte que es menciona a l’atorgament de subvenció al Futbol Club 
d’Alcarràs  pretenia  una  subvenció  de  80.000  €,  fonamentat  en  l’interès  social  es  podria  atorgar 
excepcionalment el 100% del cost, ho diu en relació a l’acord de la junta de govern del dia 9/3/2020 i 
preguntar si es dona o no.

3 a.- Pregunta.- Respecte a les acusacions de clientelisme amb les subvencions, pregunta si no hi ha uns 
criteris per atorgar i justificar la subvenció que s’atorga a cada entitat?, recorda que no es deixava passar 
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despeses sinó havia coses ben fetes.

L’Alcalde Sr. Manel Ezquerra recorda l’evolució de les actuacions al camp de futbol, l’evolució des de les 
casetes fins a les obres recents dels vestidors i local social que ens ha cotat més de 750.000 €., creu que 
les inversions realitzades són un dispendi que es podia haver fet amb la meitat del cost, en canvi s’ha fet  
una obra faraònica i que hipoteca l’ampliació del mercat setmanal i que segons els entrenadors no són 
prou adients, creu que l’edifici no ha estat ben pensat, de forma similar es refereix a la gespa nova, que 
ha estat  mal executada i s’ha tingut que tornar a empegar quan era nova. Per tot  això creu que les 
despeses realitzades a les instal.lacions del camp de futbol han estat exagerades i espera que aquesta 
darrer apanyo de les juntes de la gespa aguantin. Confia en que hagi continuïtat en la junta del club i  
tornem a la normalitat, espera que es mantingui la bona relació i considera que malgrat la reducció les 
subvenció donades al Club són molt dignes. L’acord de subvenció actual es va respectar ja que s’havia 
aparaulat l’anterior govern per si pujaven de categoria, però en tot cas sempre s’haurà de justificar la 
despesa.

El Tinent d’Alcalde Sr. Jordi Janés comenta que el Sr. Pelegrí era 1 r. Tt. d’Alcalde al govern anterior, quan 
van donar la subvenció 65.000 €. que va acabar sent de 80.000 €. per pujar de categoria sense demanar 
un nou pressupost, però això va passar en època prèvia d’eleccions i es va buscar clientelisme polític tal i 
com es va fer amb altres entitats, cosa que el Sr. Pelegrí no permet que li digui, però el Sr. Jané insisteix 
que això va passar amb altres entitats que trucaven a la porta i obtenien increments de subvenció, creant 
un greuge comparatiu amb d’altres. Aquest ajuntament ha volgut tornar a la normalitat i respectant l’ajut 
previst per la temporada actual, ha proposat per la vinent reduir la subvenció a 40 mil euros.

La regidora delegada Sra. Ester Ibars insisteix que tot i que es venen aplicant uns criteris tècnics per la 
distribució de subvencions esportives, sempre s’aplicaven interessos polítics que alteraven les propostes 
tècniques, cosa que complicava la fiscalització de la despesa per la intervenció. Actualment es mantenen 
els criteris tècnics per la concessió.

El regidor Sr. Santi Pelegrí manifesta que s’han fet acusacions infundades, no es regalaven diners per 
l’anterior govern, solament s’atenien si es presentaven projectes, ni tampoc van tallar caps a ningú, per 
tant voldria sentir opinions no mentides. 

L’Alcalde Sr. Ezquerra replica que, pel que sap, alguns projectes els feia el propi ajuntament sobre tot en 
club de futbol que estava el regidor d’esport a la junta, com feien en altres clubs. El Tinent d’Alcalde Sr. 
Janés respon a les acusacions de mentides que s’oblida el Sr. Pelegrí que quan estava al govern com a  1 
r. Tt. d’Alcalde es feien moltes subvencions s’avançaven amb informes desfavorables de la intervenció 
deixant de pagar a d’altres proveïdors. Finalment l’Alcalde dona per tancada la deliberació.

Quart.- Precs i preguntes del grup municipal del ERC de la regidora Sra. Laia Sisó.

Vol fer un prec adreçat al regidor responsable de cultura. 

1 r. Prec.- Degut a la situació que estem vivint s’han hagut de paralitzar tots els actes referents a la cultura 
que amb participació de gent. El confinament ha fet sorgir noves propostes a través de les xarxes socials 
cosa que celebrem i des d’aquí volem donar les gràcies totes les associacions i entitats i particulars que 
han promogut iniciatives que ens han fet passar un confinament més distès. No podem tenir un poble 
aturat culturalment. Quan dic culturalment parat em refereixo a la manca de propostes i iniciatives que 
s’han fet des de la regidoria. La diputació de Lleida va aprovar una línia d’ajuts pels ajuntaments per la 
contractació  de  companyies  teatrals  i  espectacles  diversos.  Hi  ha  pobles  que  ja  han  començat  a 
programar  els  primers  espectacles.  Per  això  ara  més  que  mai  cal  trencar-se  la  crisma  per  buscar  
propostes noves o adaptades. Així que des d’aquí demanem:

1. Des del nostre grup volem reclamar que amb la mesura que sigui possible sempre respectant les 
mormes higièniques i sanitàries es reprenguin els actes culturals per tal de poder tornar a la 
«normalitat» que tots necessitem, però sobretot els nens i les nenes ja que son els que més  han 
patit  aquest confinament.

2. Amb això esperem que ben aviat puguem tornar a rebre a les nostres bústies l’agenda mensual 
amb actes per a totes i tots, sabem que durant uns mesos no podrà ser com abans però per això 
estem aquí, per buscar noves propostes per tirar endavant sempre amb les mesures higièniques 
i adequades.

3. Ens espera un estiu una mica feixuc i ja sabem que l’actual equip de govern suprimeix les nits a 
la fresca, per això demanem que  amb la reactivació poc a poc de les activitats de l’agenda 
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puguem gaudir de  convivència als carrers acompanyada de propostes culturals per totes i tots 
els veïns i veïnes.

2 a. Pregunta.- un cop passat el desconfinament, es preveu l’organització d’algun acte cultural durant els 
mesos de juny, juliol i agost? 

El regidor delegat de Cultura i  Festes Sr. Gerard Companys respon que les activitats culturals durant 
aquest període han estat les que han pogut fet i han acceptat les propostes que han rebut de diferents 
associacions i entitats. Però donades les circumstàncies les previsions són:

1. Les nits a la festa no funcionaven i per tant no es continuaran fent durant l’estiu.
2. Es  supliran  per  actes  que  tenen  una  major  participació  i  que  són  tradicionals  com ara  les 

Havaneres, la festa de Sta. Anna i algunes altres que seran menys però de major qualitat, a més 
dels actes previstos per la Festa Major que s’adaptaran a la situació sanitària que tingue.

3. El govern actual no aposta per fer actuacions cada cap de setmana, això no funcionava era car i  
amb poca acceptació.

4. L’Agenda es començarà a realitzar quan es pugui, ja s’està treballant. 

L’Alcalde Sr. Manel Ezquerra afegeix que aquí i a tota reu est tot parat per la pandèmia i encara hem fet 
coses. Les nits a la freca comportava molts diners, sol el cartell anunciador costava més de 1.000 €. quan 
no sóm un poble turístic i a l’estiu tothom hi treballa. Per la poca gent que hi anava s’havia de destinar a 
brigada en caps de setmana quan s’havia de fer anar per arranjar els carrers. Ara la brigada solament fa 
de brigada i no de brigada de festes. Per això demana que la gent participi en les preparacions de les 
festes com abans.

La regidora Sra. Laia Sisó replica que la cultura és tot, s’ha d’atansar a la gent, al poble, s’ha de procurar 
anar més enllà, ser més valents i aprofitar les subvencions que es donen des de la diputació i altres 
administracions.

L’Alcade contesta que no a qualsevol preu, les entitats són les que han de tirar endavant amb les seves 
propostes i no solament a base de ficar diners, amb el que s’ha creat un altra bombolla com  a l’esport. 

El regidor delegat Sr. Gerard Companya afegeix que l’ajuntament s’adhereix a l’Agenda.Cat,  que ens 
apuntem a totes les subvencions que es convoquen,  que els  actes culturals  es faran  quan passi  la 
pandèmia, però que no hipotecaran al poble amb actes totes les setmanes.

Quart.- Precs i preguntes del grup municipal del ERC del regidor Sr. Santi Pelegrí.

Que manifesta que avui el prec va dirigit a la gent d’ Alcarràs.

1 r. Prec. Estem vivint moments difícils i plens d’ incerteses, els comerços i serveis van tenir que tancar les 
portes des de el  primer  moment de la pandèmia patint  pels seus negocis  per això nosaltres el  grup 
Municipal d’ ERC demanem a tots els vilatans que alhora de comprar no fem clics davant la pantalla triem 
la proximitat, el tracte, la gent que coneguem pensem en que la millor manera de passar aquest dies es 
que entre tots ens ajudem, també demanem als comerciants que han repensat durant el confinament com 
poder fer arribar aliments i d’altres productes a les llars que ho segueixen fent molta gent gràcies a ells no 
els ha faltat de res, comerços que han fet una empenta amb les xarxes socials no deixeu de fer-ho, 
innoven  com  sempre  heu  fet.  Aprofiteu  les  iniciatives  engegades  pel  Agent  AODL  ens  ajudarà  a 
promocionar els comerços amb el programa Impuls. Felicitem que els Govern actual continuï amb aquest 
projecte i també faria un prec al Govern actual no deixeu d’ engegar iniciatives per afavorir que l’economia 
municipal faci gran el municipi i que sigui tal com es, ha estat i esperem que sigui emprenedor.

2 a. Pregunta.- Vol preguntar sobre les minideixalleries, excessivament plenes, amb les portes obertes 
que tenen les fustes fetes un desastre, pregunta si es pot fer alguna actuació perquè la gestió de les 
deixalleries canviés?.

L’Alcalde Sr. Manel Ezquerra contesta que l’AODL apart de la feina que fa segons el projecte aprovat per  
la  subvenció  atorgada,  fa  tasques  d’ajut  al  comerç i  la  gent  de  poble,  a  la  economia  local,  com es 
demostra amb el conveni establert entre la PIME, l’ACSA i l’Ajuntament que considera molt important.

El Tinent d’Alcalde Sr. Jordi Janés afegeix que comercialment s’està fent promoció del comerç local amb 
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el  vídeo  que  es  fa  fer  de  foment,  com  la  creació  de  l’Ebando  especial  pel  comerç.  Recolzant  les 
campanyes amb l’ACSA per poder justificar la subvenció anual, també s’ha millorat  la web amb més 
dinamisme,  com  el  conveni  amb  la  PIME,  incidir  en  les  actuacions  que  s’estan  fent  als  polígons 
industrials,  petites actuacions com la reposició d’arbres o la pintura dels vials,  s’ha fet a Polinasa, al  
Tossalet Roig, la web amb el llistat dels comerciants. 

Respecte a les deixalleries el Sr. Janés informa que el servei porta a porta és una obsessió per aquest 
govern, volem que funcioni bé i veiem que les deixalleries no acaben de funcionar, es van dimensionar 
molt petites, ja que poden passar unes tres mil persones al mes, Sorigué s’està movent amb les casetes, 
vol canviar les portes, però durant la pandèmia han estat obertes, han comprovat el col·lapse de cada cap 
de setmana i s’haurien d’ampliar, el problema es que no hi ha partida pressupostària i cal estudiar com 
l’usa la gent. 

El regidor Santi Ribes incideix en que s’hauria d’informar a la gent de que vagi a la deixalleria també i no 
solament a les minideixalleries, també pel cartró i el vidre. El Sr. Janés li dona la raó i s’insistirà en les 
campanyes informatives.  L’Alcalde tanca la deliberació insistint que el Consell  Comarcal  hauria de fer 
complir les condicions contractuals a la contractista que hauria de redimensionar les instal.lacions. 

Cinquè.- Precs i preguntes del grup municipal del ERC de la regidora Sra. Marta Morreres.

Que realitza les següents:

1 r. Prec. Respecte la relació amb l’associació “la Garsa”, just l’endemà del passat ple de febrer, celebrat 
el dia 5, es va comunicar a l’Associació Juvenil La Garsa que havien d’abandonar el local en un màxim de 
5 dies naturals, per motius d’obres. I com que aquestes havien d’afectar l’aula que utilitzava l’entitat doncs 
se’ls va dir que havien d’abandonar l’espai, sabent que tenint activitat programada i sense donar-los altra 
opció on ubicar-se. Ni en les comissions celebrades abans del Ple ni en el Ple vau mencionar aquestes 
obres. De fet després d’haver-vos preguntat en diferents moments al respecte d’aquest projecte, encara 
restem a l’espera de poder veure el projecte. Però deixant això a banda, perquè les obres de moment no 
han començat, podem deduir que s’excusaran que no ofereixen un nou espai perquè tenen una sanció en 
procés contra aquesta entitat. Una sanció poc objectiva, en la que s’hi percep ressentiment i interessos 
personals. A Alcarràs tan sols tenim dues entitats juvenils, una fa créixer els infants envoltats de lleure i  
l’altra crea espais de reflexió per construir i créixer personalment les joves que hi participen. Cal que es 
cuidi l’àmbit juvenil! I si incompleixen les normes en algun dels seus actes cal mediar el conflicte per no  
arribar a extrems en el que s’ha portat la situació de La Garsa. Ja ho vaig dir un cop a través de les xarxes 
i ho torno a dir a l’equip de govern: busqueu ajuda externa per a que hi hagi una mediació de la situació 
per a que s’arribi a bon port o a millor. Fent pagar una sanció de 1.400€ i deixant l’entitat sense espai, cap 
de les parts implicades en traurà res de positiu,  ningú aprendrà res.  Si  voleu donar alguna resposta 
agrairia que Manel, com a persona interessada en que l’assumpte es tracti, t’abstinguis en intervenir. Ja 
que la resolució de sanció la signa el Jordi pel motiu que he explicat. Respecte a les diverses denúncies, 
creu que la Policia Local no demana baixar volum, es crea un precedent. Les penyes de la FM del 2019  
que van incomplir amb horaris, volums i normatives també se’ls aplicarà aquesta sanció?.  Em consta que 
a totes les penyes s’ha retornat la fiança a excepció d’una i no va estar per motius de volums, sinó per 
estructura de penya insegura. 

El regidor delegat de joventut Sr. Gerard Companys, respecte als precs relacionats amb l’associació “la 
Garsa” respon que ja s’han fet unes quantes reunions amb l’entitat, sembla que tots podem tenir part de 
raó, però sempre que s’han fet reunions els representants de l’associació han acabat faltant el respecte. 
Va estar en la reunió quan es van fundar, però sempre els tractes amb aquesta entitat han estat difícils. Al  
final resulta que a la festa realitzada es va insultar a l’Alcalde i a les reunions es neguen uns fets que  
estan gravats, es va voler una reunió per mediar però no es va poder. Recorda que la manca d’espais  
afecta a tots en general, no solament a la Garsa, la Coral també tenia un espai a les escoles de baix i el  
centre obert, no és l’única entitat afectada. Reitera que està disposat a parlar, a ser positius, però no 
escridassar i a dir de tot i a tractar a la gent com els tracten.

El Tinent d’Alcalde Sr. Jordi Janés manifesta que havia un projecte d’ERC per les escoles de baix que no 
es  el  que  pretén  l’actual  govern,  la  pandèmia  a  parat  les  actuacions,  com sabeu els  promotors  de 
l’actuació de la Diputació informen que igual els fons de les subvencions es destinen al Covid19, esperem 
que la Generalitat pugui substituir els fons Feder, però informa que l’actual equip de govern vol mantenir i 
millorar els edificis actuals al  centre del poble i  projectar un edifici  nou cobrint  la façana dels edificis 
privats. Tot es respectable però són diferents polítiques. 
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La Sra. Marta Morreres replica que les faltes de respecte i crits no ho pot afirmar perquè no hi era, però  
insisteix en la mediació de persones externes que eviti aquestes confrontacions. Recordar que la Coral 
s’ha reubicat i a la Garsa no perquè té un expedient sancionador obert.  Amb la Coral es va parlar i amb la 
Garsa se li va fer un escrit donant 5 dies. Finalment pregunta quin tipus d’edificis es faran?. 

El  Tinent  d’Alcalde  Sr.  Janés  informa  que  els  edificis  proposats  pel  Biolab,  atendran  les  propostes 
d’economia circular, però a diferencia del projecte d’ERC dels contenidors, es farà un edifici  nou i les 
reformes de les antigues escoles. Informa que s’està fent els projectes amb retràs pel tema del Covid-19 i 
el teletreball dels serveis tècnics, però quan estigui l’avanç del projecte es presentarà a tots els regidors.

La Sra. Morreres insisteix en que no es senti precedents pels problemes de soroll i que es pugui fer una 
mediació. 

L’Alcalde creu que el precedent es fer complir les normes, la sanció es per proferir insults a l’Alcalde, cosa 
que la Sra. Morreres nega que fos de l’associació. L’Alcalde contesta que es va saber qui va ser als 15 
minuts. Respecte a l’abandonament dels edificis l’Alcalde informa que mentre no es resolgui la destinació 
de les escoles de baix caldrà disposar dels espais, creu que s’ha estat molt benevolent i que no els fan 
patir, no acostuma a tenir problemes amb les persones que tracta però no admet la falta de respecte 
contínuament, creu que si la Garsa vol fer política que no s’amaguin darrera d’una associació juvenil. La 
mediació es quan dos tenen un conflicte, però ara per ara la única víctima dels insults, de les pintades és 
ell i la víctima solament pot fer que denunciar i querellar-se. No cal fer perdre el temps i els diners a la 
justícia ni a ningú. Solament cal ser respectuós, tots han estat joves.

La Sra. Marta Morreres insisteix que no són els representants de tots els joves del poble, solament d’ells,  
que s’han representant i organitzat, no defensa a ningú, però que creu que cal mediar perquè hi ha un 
conflicte.  L’Alcalde  contesta  que ell  és  la  víctima  dels  insults,  que  solament  s’ha  de  fer  complir  les 
ordenances tal  com diu el  tècnic jurídic,  afegeix que no es mediarà amb ningú que hagi  comés una 
infracció ja que s’ha de complir la llei.

El regidor Sr. Agustí Camarasa no voldria entrar en la sanció, però creu que no es pot tenir sempre un 
problema per causa de la sanció, creu que no costa res parlar-ho i cercar una solució.

2 n. Prec. La regidora Sra. Morreres pregunta, a l’espera de comissions, respecte als serveis socials,  
manifesta que en l’anterior ple de febrer, ja vam deixar clar que la retallada en les educadors del SAD i  
servei  comunitari  no  hi  estàvem d’acord,  se’ns  va  argumentar  que  no  eren  serveis  obligatoris,  però 
nosaltres seguim pensant ara més encara, que segueixen sent necessaris en el nostre municipi. Hem vist 
que no en van tenir prou i han decidit retallar també en la jornada de la persona encarregada del Lo Cistell  
i  recepcionista de l’espai  social.  Simplement comentar-vos que...  Dins les àrees funcionals de serveis 
socials es marca dos espais necessaris en qualsevol espai d’atenció: recepció i sala d’espera, en aquests 
dos cal  que  hi  hagi  una persona fixa  que doni  una  primera  informació,  “filtri”  i  agendi  les  possibles 
atencions individualitzades, per tal que les treballadores/educadores socials puguin fer el seu treball de 
tractament. Si la mateixa persona ha de ser l’encarregada de la preparació de lots d’aliments que es 
gestionen i proporcionen des de “Lo Cistell”, en el mateix moment que la recepció està oberta, no veiem la 
compatibilitat d’aquestes tasques. Per altra banda, com ja vam comentar en la comissió d’hisenda, ens 
agradaria saber també, el cost que ha suposat fins al moment el manteniment de la Casa l’Hereu que  
segons vostès seria d’un cost de 20.000€. Un edifici que de moment no és propietat de l’Ajuntament. I pel 
que fa a l’estalvi que suposa quest trasllat d’edifici, de Les Roquetes a Casa l’Hereu, saben perfectament 
que no serà un estalvi de 60.000€ anuals, perquè el cost anual de l’espai era de 20.200€, i en els anys  
que es comptava amb la subvenció de la Caixa a l’Ajuntament li suposava 8.000€ menys encara. Ha 
passat un any i tot i els canvis segueixen sense haver celebrat cap comissió de seguiment de la regidoria  
de  serveis  socials,  salut  i  dona.  I  l’hem demanat  molts  cops.  Per  últim,  d’es  d’ERC demanem que 
rectifiquin. Que rectifiquin en què retallen i rectifiquin en el ball de números que van fent públics. I si us 
plau, agrairem que ens facin saber quina línia de treball seguiran els 3 propers anys en aquest àmbit ?.
La regidora delegada Sra. Ester Ibars informa que el SAT es reestructurarà a les necessitats del servei, el 
Ban d’aliments és un servei diferent dels serveis socials, el seu personal no pot fer d’auxiliar dels serveis 
socials que poden actuar directament. Quan puguem tenir pressupost parlarem, haurem de fer retallades 
com en tots els serveis. Creu que els 20.000 €. Anuals que es gastaven en llum, gas-oil, etc. en l’edifici de 
les Roquetes ja no es tindran, i recorda que la subvenció de la Caixa es va deixar de cobrar l’any 2017 ja 
que no es presentaven els projectes corresponents.

3 ª. Pregunta.- La Sra. Marta Morreres pregunta respecte a les obres de Casa l’Hereu estan acabades?.  
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Perquè hem pogut comprovar que hi ha molts serrells per acabar o si  més no millorar.  Ja es veuen 
humitats en algunes parets i  fa poc més de dos mesos que s’ha traslladat allí  el  servei.  Les bigues 
esperem que estiguin suficientment tractades, però la de sobre la impressora caldria que estigui més 
polida. Per evitar reparacions constants. L’espai nou d’arxiu que s’ha habilitat, quan plou hi plou dins. Tan 
sols hi ha un wc, per a qui serà el wc? Personal o usuaris/es?. I una mesura incomplerta, que caldria  
rectificar  de  forma immediata,  és  la  instal·lació  de  mampares  de  protecció.  És  un  espai  on  s’hi  fan 
atencions. Quan hi ha previsió que la tècnica es traslladi a l’espai social?. Qui farà les primeres atencions i 
gestions que fins ara les feia la persona administrativa de Lo Casino?.

El regidor delegat Sr. Josep Sicart informa que quan s’acabin les obres s’informarà del cost.

L’Alcalde Sr. Manel Ezquerra que les despeses de les Roquetes, entre lloguers, llum, neteja, conselleria,  
etc. s’anaven als 60 o 70 mil euros anuals. En un any tindrem un espai nou adaptat als serveis socials, 
que no caldrà sobredimensionar,  no cal  fer  un efecte crida per  gent  que no el  necessita,  els  que el 
criticava ho feia de forma silenciosa, però creu que era un altra bombolla més, no pot ser que durant la 
pandèmia fos l’ajuntament el que hagués de repartir més de 280 targetes alimentaries a famílies que 
precisen d’aquests ajuts socials.

El Tinent d’Alcalde Sr. Jordi Janés informa que el cost dels serveis socials els tenien sense pagar, que 
havien fet despeses en propietats alienes com la pista de ball saber si les podrien per un o dos anys, uns 
40 mil  euros,  amb un simple acord.  El  tema de la  Casa de l’Hereu en tot  cas es un conflicte entre 
administracions públiques. A les Roquetes es van fer inversions com un mur de contenció i d’altres que 
correspondrien a la propietat, es van fer despeses que no es podrien aprofitar tampoc. Però això demana 
que no se li vulguin donar lliçons. Pel tema de la consergeria recorda que es va contractar una empresa 
amb un cost de dos-mil euros mensuals, per posar a un treballador. 

4ª. Prec. La Sra. Marta Morreres en relació amb la commemoració dels 50 anys dels fets d’Stonewell 
marquen la celebració del Dia Internacional per l’Alliberament i l’Orgull LGTBI. El Dia Internacional per 
l’Alliberament i l’Orgull LGTBI arriba enguany especialment marcat per la commemoració dels 50 anys 
dels fets d’Stonewall, en què un 28 de juny de 1969 la policia va irrompre a un punt de trobada habitual  
del col·lectiu a Nova York i es van desencadenar un seguit de revoltes. Allò va ser el moment fundacional 
del moviment LGTBI. I aquest any, el lema del dia és La lluita continua. Les dècades de mobilitzacions i  
reivindicacions del col·lectiu de lesbianes, gais, trans i bisexuals han servit per avançar en la conquesta 
de drets i llibertats però encara queda molt camí per recórrer. En aquest sentit, la legislació catalana és 
una  de  les  més  avançades  amb  l’aprovació  de  la  Llei  11/2014  contra  la  LGTBIfòbia.  Tot  i  així,  la  
discriminació i la violència que pateix aquest col·lectiu és ben palesa a la nostra societat i és per això que 
Esquerra Republicana se suma a totes les mobilitzacions cada any. En aquest context, des d’Esquerra us 
plantegem 5 raons per participar en el dia de l’Orgull LGTBI:

1.  Per commemorar els 50 anys dels fets d’Stonewall. El 28 de juny de 1969 la policia va irrompre al bar 
Stonewall Inn de Nova York, un punt de trobada habitual de les persones LGTBI de la ciutat. No era el 
primer cop que això passava, ja que el col·lectiu patia de manera reiterada la persecució policial. Aquella 
nit  però,  el  cos policial  es va trobar amb la resistència de gais, lesbianes i  trans que, farts d’aquella  
repressió, es van enfrontar a la policia durant dies pels carrers. Aquests fets van permetre al col·lectiu  
sortir de la situació de semi-clandestinitat en la que es trobava i començar a articular un moviment amb 
capacitat de lluitar pels drets de les persones LGTBI arreu del món.

2.  Per lluitar contra la discriminació i l’estigma. La discriminació de les persones a causa de la seva 
orientació sexual  o  identitat  de gènere també és una realitat  que afecta al  nostre país i  hem de ser 
conscients que ens queda molt camí a recórrer en diferents àmbits com el de l’educació, l’esport o els  
col·lectius més vulnerables davant la discriminació com les persones amb discapacitat funcional, els i les 
joves, la gent gran o les persones trans.  Cal  reivindicar  una societat  garant  en l’exercici  dels drets i  
eradicar actituds discriminatòries de qualsevol mena, també vers el col·lectiu LGTBI.
3.  Per denunciar la repressió i la violència que pateixen les persones LGTBI. Tot i que la situació al nostre 
país  a  nivell  de drets  i  llibertats  de  les  persones LGTBI  és  millor  que  en  la  d’altres  parts  del  món, 
l’homofòbia, la lesbofòbia, la bifòbia i la transfòbia són presents a la societat. Aquest col·lectiu continua 
patint violència i la repressió per la seva orientació sexual o identitat de gènere. De fet, l’homosexualitat és 
perseguida legalment a gairebé 80 països del món, en alguns fins i tot és castigada amb la pena de mort, i 
en molts d’altres estats la legislació avala la LGTBIfòbia i  encobreix a aquells que la practiquen. Cal  
denunciar-ho, sempre.
4.  Per avançar cap a una República respectuosa amb la diversitat sexual. La República catalana ha de 
ser justa i ha de garantir els mateixos drets i oportunitats per a tothom. Volem una República respectuosa 
amb la diversitat i llibertat sexual i de gènere, lliure d’homofòbia i transfòbia, i on el dret d’estimar com es 
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vulgui i de constituir una família, sigui quina sigui, formi part del seu ADN.
5.  Per contribuir a la visibilitat del col·lectiu LGTBI. El motiu principal per participar del ‘Pride’ és per fer 
visible  el  col·lectiu  de  lesbianes,  gais,  trans,  bisexuals  i  intersexuals.  Cal  fer  visible  la  lluita  per 
l’alliberament sexual sempre, però des d’Esquerra Republicana us animem aquesta setmana a participar 
als actes i mobilitzacions del teixit associatiu LGTBI arreu del país. Us en destaquem algunes:
-Manifestació de dissabte 27 a la Plaça Sant Joan a les 18:30h
-Taller: parlem sobre VIH al col·lectiu LGBT
-Taller no mixt sobre plaer lèsbic
 
Emplacem a les regidories de serveis socials i joventut, a donar una empenta a la proposta aportada per 
joves organitzades d’Alcarràs i  així sumar-nos a aquestes accions que s’han fet arreu, pintant bancs, 
algun  pas  de  zebra  entre  altres  per  sensibilitzar  i  visualitzar  #LGTBIQ  al  poble.  I  per  altra  banda, 
programar algun taller / activitat per propers anys aprofitant dies assenyalats i fent partícips a entitats 
juvenils. 

L’Alcalde Sr. Manel Ezquerra respon que està be recolzar totes les commemoracions, però no en fer una 
despesa com el fet de pintar una senyalització horitzontal, que tampoc sap si és legal.

La regidora delegada Sra. Dolors Godia comenta que demà s’acabaran de tancar les preparacions dels 
actes commemoratius.

Sisè.- Precs i preguntes del grup municipal del ERC del regidor Sr. Santi Pelegrí.

Vol realitzar els següents precs i preguntes:

1 r.  Prec. Atès que, d’acord amb el que estableix la Llei Municipal de Règim Local de Catalunya, les 
instàncies de grups polítics s’han de respondre en un termini  de 4 dies,  a comptar de de la data de 
registre, voldria que se li donés resposta puntualment a les que ha realitzat, com la del dia 18 de març  
passat per destinar l’increment de retribucions a lo Cistell.

L’Alcalde en alguns plens i comissions ja ha donat sobrada resposta a algunes peticions que s’han resolt.

2 n. Prec.- D’aquí pocs dies farà un any que vam celebrar el ple en que s’aprovava el cartipàs municipal i 
en el que també l'Equip de Govern van aprovar la proposta d’augmentar-se la remuneració econòmica fet 
que suposava l’increment de la despesa en uns 50.000€/anuals aprox. Les regidores i regidors d’ERC no 
vam voler  ser  còmplices d’una mesura premeditada i  sense fonaments ja  que en menys de 15 dies 
d’assumir el  càrrec no podien estimar la quantitat  de temps que hi  dedicarien per tant  impossible de 
valorar-ho econòmicament. Des d’ERC no entenem ni compartim la política com a mitjà per omplir-se les 
butxaques, nosaltres per convicció som els de dotar de serveis a les persones, dotar de dinamisme al  
sector  econòmic  i  donar  suport  a  les  entitats  socials,  juvenils,  esportives  i  culturals.  Per  això,  vam 
renunciar al nostre increment de 2.542€/anuals, amb la condició que aquest es destinés a l’àmbit social.
Així, doncs, demanem i reclamem a l’Equip de Govern: que l’increment al que vam renunciar les regidores 
i  regidors d'ERC, enguany vagi  destinada a “Lo Cistell”  i  que es faci  efectiva amb la  major brevetat 
possible per tal que es puguin cobrir les necessitats bàsiques de les persones més vulnerables i  que 
estan  patint  més les  conseqüències  de  la  crisi  del  coronavirus.  Que actuï  amb coherència  amb les 
mesures econòmiques adoptades a les subvencions destinades al  teixit  associatiu del  poble (entitats, 
associacions i clubs) i renunciïn a l’increment del 26% dels seus sous per tal que aquests 50.000€ anuals 
es reparteixin pel teixit associatiu i que no és vegin mermats els seus projectes ni activitats.

3 r. Prec.- Prrimer any de legislatura del “Pacte per la cadira” de SA i JxA.  Aprofitant que el proper dilluns 
15 de juny es celebra el 1r any del “PACTE PER LA CADIRA” entre SA i JxA; des d’Esquerra volem posar 
de relleu les conseqüències d’aquest pacte durant aquest 1r any de legislatura així com posar en valor la 
tasca que hem estat duent a terme des de l’oposició.

Durant aquest 1 any en el que la cadira ha estat ocupada pel Sr. Manel Ezquerra n’hem pogut veure de 
tots colors, des de l’increment de sou dels i les membres de l’equip de govern (uns 50.000€/any) passant 
pel tancament del Punt Jove i la persecució d’una entitat juvenil per motius ideològics (La Garsa) fins a 
l’apropiació d’un cartell de propietat municipal (Bar Casanova). Malgrat el Sr. Ezquerra, que actualment 
ostenta el càrrec d’Alcalde, pertanyi al grup de SA, les seves decisions han estat emparades per la resta 
de membres i socis de govern que pertanyen a JxA.  Des de l’inici de la legislatura, el grup de regidors/es 
d’ERC vam mostrat ma estesa a col·laborar en el traspàs d’informació i  explicar-los l’estat en que es 
trobaven els projectes de cadascuna de les àrees de l’Ajuntament. El nostre oferiment es va desestimar 
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des  de  l’equip  de  govern,  van  preferir  fer  i  desfer  al  seu  criteri  sense  tenir  abans  una  explicació 
fonamentada.   Durant  aquest  any han intentat  de totes desprestigiar  la gestió  de sanejament  de les 
arques municipals que durant 8 anys ha dut a terme els 2 governs d’Esquerra. Faig un incís en el temps  
per retrocedir 9 anys enrere quan ERC va entrar a govern ens vam trobar amb un Ajuntament endeutat  
amb 9.200.000€ superant el límit d’endeutament fixat aleshores per l’Estat situant-se en un 110% del 
pressupost municipal. Tornant a l’actualitat quan vostès ara farà un any van prendre possessió del càrrec, 
es van  trobar  amb un  deute de  3.400.000 € aprox.  un  34% del  pressupost  municipal.  Per  tant  una 
reducció del  deute de 6.000.000 €.  Això no ho vam fer retallant  en despesa social,  ni  en ajuts a les 
entitats, associacions i clubs, ni deixant de donar els serveis als veïns/es del poble. De la seva gestió no 
podem dir el mateix ja que a més d’augmentar-se el sou han estat capaços de:

1.- Trencar amb el dinamisme social i l’atenció a les persones: tancar les Roquetes, tancar el Punt Jove. 
Fer fora a una entitat juvenil del local cedit per l’Ajuntament per motius ideològics. Deixar de donar suport 
al teixit associatiu del poble però a canvi demanar-los que col·laborin i organitzin activitats al poble. Un 
cas recent el tenim amb la directiva del Club de Futbol.

2.- Suprimint eines de col·laboració, participació ciutadana i transparència: Eliminen l’aplicació de Línia 
Verda, en la que algú de vostès era bastant adeptes quan estaven a l’oposició. No seguir amb les edicions 
del Pressupostos Participatius. Deixar d’editar el Butlletí informatiu Alcarràs.info. - No renovar el contracte 
de la persona responsable de premsa sense cap motiu objectiu sinó per poder contractar a una altre 
professional afí al seu color polític i així treballar per l’equip de govern, que no vol dir Ajuntament, i és 
pagat amb diners de tots i totes els veïns i veïnes d’Alcarràs. I així ho podem demostrar en una de les 
publicacions que s’han fet des del perfil de l’Ajuntament i acte seguit han estat suprimides per posar-les 
en els perfils dels seus respectius partits SA i JxA. Sres. srs insistim en la creació d’una comissió de 
seguiment de l’àmbit de comunicació, ja que com molt bé saben, els hi hem reclamat diverses vegades 
per la manca d’objectivitat, pluralitat i neutralitat alhora d’enfocar i tractar la informació que es publica des 
de les xarxes i mitjans de l’Ajuntament. L’ajuntament som totes i tots i no dels partits polítics.

3.- Augmentar l’endeutament de l’Ajuntament: No disposar de la persona responsable d’Intervenció durant 
més de 9 mesos ha suposat un d’altabaix en les arques municipals. Com hem pogut anar constatant. Al  
mes de desembre van demanar una operació de crèdit per valor de més de 600.000€. Fent una regla de 
3,  si  en  6 mesos  van tindre  que demanar  un  crèdit  de  600.000€ quan acabin  la  legislatura  hauran 
augmentat el deute en 4.800.000€. Situant-lo en un total de més de 8.000.000€; Srs. i Sres. de l’equip de 
govern,  les  regidores  i  regidors  d’ERC  seguim  amb la  mà  estesa  per  ajudar-los  perquè  no  podem 
permetre que Alcarràs torni a tenir un dels Ajuntaments més endeutats de la demarcació de Lleida.

Malauradament durant els darrers mesos d’aquest primer any de legislatura hem tingut que fer front a una 
de les pitjors crisis sanitàries dels darrers temps i com a conseqüència d’aquesta, el desencadenament 
d’una enorme crisi econòmica i social.  La situació de pandèmia ens ha obligat a prendre mesures en tots 
el àmbits -en la majoria de casos molt dràstiques- ens hem vist abocats a reinventar-nos davant situacions 
quotidianes per poder seguir endavant i a més ha ressorgit la part més humana de totes nosaltres. Per 
aquest motiu volem agrair a totes les persones que a nivell professional han continuat la seva tasca de 
servei a les persones (personal sanitari, cossos de policia, bombers, protecció civil, empleats de comerços 
de productes essencials, brigada municipal,...) i també a les persones que de manera voluntària, altruista i 
solidària han aportat la seva ajuda per superar entre tots/es aquests moments tan excepcionals i difícils. 
Perquè és així, i no d’una altra manera, com ens en sortirem: entre tots i totes; de manera col·lectiva,  
actuant en comunitat i prioritzant la salut de les persones. Com no potser d’una altra manera, des d’ERC 
Alcarràs, conscients de la gravetat de la situació i amb l’afany de sumar i seguir aportant propostes per fer 
front a la situació de pandèmia i les seves conseqüències, hem estat al costat de l’Equip de Govern.  Per 
tal de no posar en risc a les persones i continuar amb la nostra feina vam demanar a l’Equip Govern que 
les reunions, comissions i plens es realitzessin en mode telemàtic per poder treballar plegats les mesures, 
protocols i accions en la lluita contra la pandèmia. Per part de l’Equip de govern no hi hagut cap resposta 
explícita  a  la  nostra  demanda  malgrat  les  reunions  de  seguiment  setmanals  del  Consell  del  Pla 
d’Emergències; han preferit no comptar amb el nostre oferiment malgrat la nostra insistència. Així doncs 
des del 15 de març, data en que es decreta l’Estat d’Alarma, totes les mesures que preses per l’equip de 
govern s’aproven per Decret d’Alcaldia sense tenir en compte la resta d’òrgans de representació política 
com són les comissions, juntes de portaveus o plens. Des d’ERC sempre defensarem i vetllarem per la 
salut democràtica del nostre Ajuntament i malgrat la situació excepcional que ens ha tocat viure, tenim les 
eines i els recursos necessaris per poder realitzar aquestes comissions, juntes i plens de forma telemàtica 
amb suficients garanties. Amb això, volem posar de manifest que, per part de l’Equip de Govern, hi hagut  
falta d’interès en els nostres oferiments i en mantenir la pluralitat d’opinions per arribar a unes propostes 
d’acord més fermes i enriquidores.  Els i les regidores d’ERC també hem estat al costat de les persones i  
de les iniciatives populars que han anat sorgint al poble, destinant part del nostre sou a la compra de 
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impresores 3D per la fabricació de les pantalles protectores i a la compra de material per l’elaboració de 
mascaretes per part  de les Mestresses de Casa i  demés voluntàries. Si una cosa s’ha evidenciat en 
aquesta crisi és que si pensem en comunitat, prenem decisions col·lectivament i treballem plegats els 
resultats de les accions són molt millors.  Des del nostre grup seguim apel·lant a l’Equip de Govern perquè 
es posi a treballar en l’elaboració d’uns pressupostos municipals que donin resposta a les necessitats 
actuals d’Alcarràs; uns pressupostos que apostin pel suport de la reconstrucció econòmica dels sectors 
més afectats per la crisi (autònoms i comerç local i famílies hagin vist reduïts substancialment els seus 
ingressos),  així  com una  aposta  clara  per  la  dinamització  social  del  municipi  (suport  a  les  entitats, 
associacions, clubs,...) perquè Alcarràs segueixi essent referent de dinamisme econòmic i social del tot 
del Baix Segrià.

L’Alcalde Sr. Manel Ezquerra agraeix el discurs que ha fet el Sr. Pelegrí, que no acaba d’entendre si és un 
prec o una pregunta, que ha sortit per la instancia relacionada amb els sous, que és el mateix que va dir  
quan es va passar a recursos humans la desviació. Però vol repetir per enèsima vegada i voldria que fos 
la última que feia 12 anys no es tocaven els sous ni les dedicacions dels regidors, que han passat a 
cobrar d’entre 900 a 1100 euros aproximadament segons la dedicació, no són grans sous que si que 
tenen  la  seguretat  social.  Recordar  que  les  retribucions  es  van  establir  seguint  els  informes  de  la 
intervenció incloent les retribucions i els costos socials. Recorda igualment que es van reduir els sous de 
4 tinents d’Alcalde que havia per solament 1, i recorda que no s’utilitzen els fons socials dels treballadors 
com passava amb el govern anterior que s’han trobat despeses socials utilitzades pels propis regidors.  
L’Alcalde continua recordant que els pressupostos participatius destinaven 50.000 €. Però ja es gastaven 
12.000 en la empresa que els preparava, ara aquesta feina la faran els propis regidors, recorda que abans 
havia algunes dedicacions ni es veien o eren de 2 hores diàries i ara els regidors i l’Alcalde dedica molt 
més temps. Recorda també que s’ha eliminat la línia verda i que ara s’ha creat un canal wapsap d’atenció 
directa dels regidors i l’Alcaldia, un contacte directe amb la ciutadania. Recordar que el sou de l’Alcalde és 
el mateix que hi havia abans, uns 45.000 €, que l’anterior alcalde es va posar al màxim legal, recorda que 
actualment aquest sou s’ha incrementat a un màxim de 47.000 €. però no s’ha actualitzat.

L’Alcalde  comenta  que  l’Alcarràs-Info  suposava  molta  despesa  ordinària,  faltava  operativa,  estem 
treballant per fer un informatiu més prestigiós. Abans es feien més actuacions a les xarxes socials, que no 
era operatiu i algunes s’eliminaran. La Comissió de seguidament també es va demanar quan estaven a 
l’oposició,  no  tocava.   El  regidor  Sr.  Gerard  Companys,  respecte  a  la  imparcialitat  dels  serveis 
d’informació, vol apuntar que es van deixar en un calaix algun correu de l’anterior gestor de la informació 
municipal en el que es donaven instruccions a l’equip de govern anterior de com respondre a l’oposició. 

Continua l’Alcalde afegint que la interventora porta quasi un any de baixa, aquesta situació ha suposat 
quasi el doble de cost per les arques municipals. Recorda que hem estat valents i hem deixat parlar el que 
han volgut, contràriament al que es feia abans. Per vol insistir en el següent:

-Respecte a la informació econòmica dir que l’arqueig que es va deixar era de 600 i pico mil, no de 900  
mil com es va dir, l’han donat molta importància però era mentida com es va mentir amb el deute. A l’acta  
d’arqueig es deia el que hi havia en caixa però no es va dir que al mes de juny del 2019 es devien 
relacions de factures de dos i  tres mesos enrere,  de fet encara estem pagant despeses pendents al 
Consell Comarcal pels serveis socials. No es va dir que s’havien realitzant multitud de despeses durant la 
campanya electoral i a última hora entre convenis i contractes de lloguer tot sent més car. Insisteix que els 
serveis socials estaven pendents de pagament despeses del 2018 i 2019, pendent de pagament el servei 
de recollida de residus del porta a porta, des de el mes d’agost a l’octubre, i del gener a juny, total un  
deute amb el Consell Comarcal de 462.579 €. El fet és que no han pogut gastar diners ni en fer una 
auditoria perquè algú s’ho cregui, la mal feta que s’han trobat és molt greu i dona la sensació de que el Sr. 
Pelegrí no s’hagi assabentat dels que es va fer. Recorda que el deute amb la empresa Norverd que es 
van trobar era de 191 mil euros, amb la seguretat social per pagar de 91.000 €. Per causa dels increments 
de la RLT, van tenir que pagar indemnitzacions pels danys del camp de tir que es van crear durant el 
govern anterior, la devolució de l’impost d’obres per la baixa d’obres. Per no dir que es van trobar amb 
unes pòlisses de crèdit  per import d’un 1.300.000 €. de les que quedaven dispobibles 600.000 €. En 
definitiva més de 1.940.000 €. En factures pendets de pagament amagades. Creu que van cometre un 
error i  és que no es va explicar això al  poble i  en canvi  es van dedicar  a  refer  la mal feta situació 
econòmica i de gestió que es van trobar. Seguidament relaciona algunes factures de despeses gastades 
per una gestió que ells no haurien fet com el pagament de la llum del pàrquing que la cooperativa feia dos 
o tres anys que no cobrava a l’anterior govern i ens venen ara a cobrar, la mal feta de les deixalleries que 
ara haurem de redimensionar, estudis topogràfics, etc. Recorda que el cost dels nous contenidors del 
servei  porta  a  porta  que  van  tenir  que  pagar  perquè  no  s’havien  previst  correctament  pel  Consell  
Comarcal, per uns 40 mil euros, la poda de l’hivern passat tot i que es diu que es pagava en 24 hores. 
Insisteix que es van fer obres totes les obres els 3 mesos abans de les eleccions, 3,5 anys parats i mig  
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fent obres abans de les eleccions. Pensa que sinó es per responsabilitat plantejarien una automoció de 
censura,  recorda que hem tingut que pintar  per 6.000 €.  la Ctra.  de Vallmanya que es va rebre per 
l’Ajuntament  per  assumir  els  costos,  dinars  d’entitats  serveis  innecessaris  com  els  horts  familiars, 
manteniments infinits. Però en canvi teníem els camins i els locals municipals sense manteniment, els 
carrers tots abandonats.

-Es una vergonya ostentar que van deixar 600 mil euros en l’acta d’arqueig tenim pendent de pagament 
els terrenys de l’escola del Parc del saladar per 1.092 mil euros,  deute que es treu i  es fica segons 
interessi, els terrenys i són i per tant s’han de pagar, un altre error, els terrenys s’han de pagar perquè no 
ha prescrit l’obligació ja que l’equip de govern anterior va fer un acte de conciliació l’any 2014 en el que va 
pactar pagar el deute part en terrenys i part en diners, autoritzat pel govern d’ERC, i és molt greu sentir  
que han reduït el deute pagant solament les amortitzacions corrents, quan no es paguen deutes i s’ha fet 
un increment  d’ingressos tan gran que s’haurien tingut  que destinar  a amortitzar  més o per  fer més 
inversions, en canvi ara tot es destina a pagar la gran super infraestructura que es va deixar de personal i 
de serveis externs. Creu que ha deixat clara la situació i demana no se li pregunti més pels 600 mil euros  
que van deixar en caixa. L’últim exemple en vigílies electoral es va asfaltar un camí que beneficiava a un 
particular i la factura ens arriba ara, al cap d’un any, quan es va fer al mes de maig de 2019. Demana que 
no s’insisteixi més en el tema econòmic perquè amb els que s’han trobat es impossible reduir impostos,  
solament es comprometen a no pujar-los i millorar la gestió per reduir costos

El Tinent d’Alcalde Sr. Jordi Janés afegeix que pateix quan senten aquest discurs i li puja la tensió, es 
lamenta de la  doble cara del  discurs de l’oposició,  deixant  com van deixar  el  deute amb el  Consell 
Comarcal que precisarem molt de temps per pagar. Reitera del famós deute de 9 milions que han reduït a 
3 milions i ara de nou surt que s’han de compensar els terrenys del Saladar. Recordar que ens van trobar 
unes pòlisses de crèdit de més de 800 mil euros per retornar. Pensa en l’aire condicionat del Casino que 
s’ha de canviar i ho sabien i ara haurem de destinar més de 50 mil euros. Respecte a la Relació de Llocs 
de Treball ha suposat un increment de despesa de quasi 400 mil euros, les despeses de personal des de 
l’any 2012 a 2019 s’ha incrementat en més de 1.300.000 €. Un creixement insostenible per un municipi  
com el nostre. El nou cementiri  com se’l  van trobar, que han tingut que abocar diners i  esforços per 
finalitzar una obra que fa temps havia d’estar acabada perquè mancaven nínxols. On està el disseny de la 
rotonda que es va pagar 4.000 €. sense disposar del disseny. La devolució del PIE que ens costa uns 
1.500 €. al  mes, es podrien haver liquidat amb les regularitzacions que es van fer de l’IBI  rústic. Es 
pregunta  si  van  arribar  a  fer  alguna  amortització  extraordinària  apart  de  les  corrents,  ni  una.  Les 
depuradores en mal estat, el pou de gel per fer, perquè es fa primer despeses en cine i no en el porta a 
porta o en els polígons abandonats,  sense pintar senyals,  sense arbres.  Tot resultat  d’un sectarisme 
polític extrem que es reflecteix quan vam rebre la visita del President Torrà el grup municipal d’Esquerra 
va fer una plantada i no es va presentar, en canvi quan va venir la Consellera d’agricultura van fer un acte 
polític la setmana següent. 

L’Alcalde dona per finalitzada la deliberació.

No  havent  més  assumptes  que  tractar  l’Alcalde  aixeca  la  sessió  en  el  lloc,  data  i  hora  indicats  a 
l’encapçalament. 
 
I perquè consti als efectes establerts, lliuro aquest certificat, i amb el vistiplau del Sr. Alcalde. 
 
Alcarràs, a la data indicada al marge.

CERTIFICAT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT.

 EL SECRETARI.                                            Vist i Plau. 
L'ALCALDE.  
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